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Ärenden med personalrepresentation 
 

§ 78 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar fastställa dagordningen.  

 

 

§ 79 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 5/2015 från nämndens samman-

träde 2015-05-19 som justerats 2015-05-28 

 

 

§ 80 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) utses att justera dagens protokoll tillsammans med 

ledamoten Sophia Granswed (M). Som justeringsdag beslutas torsdag den 18/6. 

 

 

 

§ 81 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 
 

Beslut fattade enligt delegation  

 

A. Anläggning av bilparkering Bromsta IP, dnr 08.02.01/467/2015. 

B. Förprojekteringskostnader för en rollerderby samt konstisbana vid Hagsätra 

IP, dnr 08.02.01/484/2015. 

C. Vattenrening Eriksdalsbadet, dnr 08.02.01/495/2015. 

D. Belysning Vällingby sim och idrottshall, dnr 08.03.01/500/2015. 
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E. Ombyggnad av bassäng Liljeholmsbadet, dnr 08.02.01/525/2015. 

F. Utredning Gubbängshallen, dnr 08.02.01/526/2015. 

G. Ombyggnad Enskedehallens bad, dnr 08.02.01/527/2015. 

H. Tilläggsisolering Farsta ishall, dnr 08.02.01/528/2015. 

I. Talande utrymningslarm Husbybadet, dnr 02.04.04/581/2015. 

J. Y-bommar till Grönviks allmänna hamn, dnr 02.04.01/579/2015. 

K. Y-bommar till Sickla allmänna hamn, dnr 02.04.01/580/2015. 

L. Goalballsarg till Hägerstensåsens BP, dnr 08.02.01/585/2015. 

M. Konstgräs, planbelysning och stängsel på Ekhagens Bollplan, dnr 

08.03.01/598/2015. 

N. Projektering av basketyta för spontanidrott intill Kampementsbadet, dnr 

08.03.01/560/2015. 

O. Anläggande av parkeringsyta på Blackebergs BP, dnr 08.02.01/604/2015. 

P. Anläggande av parkeringsyta på Ängby IP, dnr 08.02.01/601/2015. 

Q. Genomförande av återställningsarbeten efter branded på Älvsjö IP, dnr 

325/854/2014. 

R. Ändring av öppettider i Vällingby sim och idrottshall när Åkeshov stänger, 

dnr 01.03/640/2015. 

 

§ 82 
Övriga anmälningsärenden 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

 

Anmälan gjordes av: 
 

A. Medborgarförslag från Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning om belysta 

fotbollsplaner under kvällstid. 

B. Medborgarförslag från Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning om 

längdskidspår.   
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§ 83 

Månadsrapport maj 2015                          
Dnr 01.02/308/2015 

 

BESLUT 
Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 

 

Ärendet 
Förvaltningens månadsprognos per maj grundar sig på tertialrapport 1, kända förändringar 

samt utfall till och med maj. Ekonomienheten har haft budgetgenomgångar med samtliga 

enheter i samband med tertialrapport 1.  

 

Ett överskott om 17,9 mnkr efter resultatdisposition redovisas jämfört med budget. Överskot-

tet avser minskade hyreskostnader till fastighetsnämnden. I resultatet ingår en resultatdispo-

sition på 3,4 mnkr, vilket motsvaras av planerat uttag ur resultatfonden. Enheten Idrottsplatser 

i västerort upphörde som intraprenad vid årsskiftet och resultatfonden övergår därmed till 

nämnden 2015. 

 

Redovisad årsprognos innehåller ingen förändring jämfört med prognosen i tertialrapport 1.  

 

Totala intäkter från försäljning av årskort, halvårskort och engångskort under perioden 

januari-maj har minskat med  

2,1 mnkr (3,8 procent) jämfört med motsvarande period 2014. Sålda års- och halvårskort till 

och med maj har minskat med  

1 745 kort 2015, vilket innebär en minskning med 11,3 procent. 

 

Nämndens budget för investeringar uppgår till totalt 48,4 mnkr under 2015. Ingen avvikelse 

beräknas i nuläget för utgifter.  

 

Årsprognosen för driftbudgeten inrymmer osäkerhet avseende energikostnadsutvecklingen 

och intäktsutvecklingen under året, främst avseende sim- och idrottshallarna.  

 

I tjänsteutlåtandet lämnas kommentarer till förvaltningens resultat, fördelat på drift och 

investeringar. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 
Sophia Granswed (M) m.fl., Daniele Fava (FP) samt Mikael Valier (KD) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande:  

Vi har under en lång tid sett hur intäkterna för stadens sim- och idrottshallar minskat och de 

första månaderna för 2015 är inget undantag. Idrottsförvaltningen skriver i sitt 

tjänsteutlåtande att försäljningen av badårskort har ökat något men att försäljningen av 

samtliga kort där träning ingår minskat. Detta trots att idrottsförvaltningen i år genomfört en 

omfattande kampanj och marknadsföring av våra anläggningar och träningskort.  

 

Vi ser ett tydligt samband mellan det svalnande intresset för kommunala gymkort och ökad 

konkurrens av väldigt många nya kommersiella gym runt om i hela staden. För oss är detta ett 

tecken på att de kommunala gymmen spelat ut sin roll och att idrottsnämnden successivt, 

genom driftsupphandlingar, bör avveckla sina gymverksamheter. Vår uppfattning är att 

kommunen inte ska konkurrera på kommersiellt väl fungerande marknader. 

 

§ 84 

Förslag till taxor 2016                                          
Dnr 01.02/558/2015 

 

BESLUT 

 
Idrottsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fastställa taxor för 2016 enligt bilaga 1, 2, 3, 

4 och 5 till idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
Idrottsnämnden kan föreslå revidering av taxor inom sitt verksamhetsområde, nämndens 

förslag överlämnas till kommunfullmäktige för beslut i samband med budget respektive år. 

 

Förvaltningen föreslår flera mindre justeringar av taxor 2016 som beskrivs i tjänsteutlåtandet. 

Därutöver föreslår förvaltningen ett par större ändringar. 

 

Förvaltningen föreslår en återgång till tidigare prisstruktur, som medför att befintliga kunder 

som förlänger sina årskort erbjuds ett lägre pris än nya kunder under icke kampanjtid. Nya 

kunder erbjuds endast ett lägre pris i samband med kampanjer, vilka normalt genomförs i 

samband med terminsstart. Syftet med förändringen är att försäljningen inte ska fortsätta 

minska, vilket skett de senaste åren. Förhoppningen är att försäljningen snarare ska öka. 

 

Vidare föreslås att taxorna för planhyror för simhallar räknas om till banpriser, där detta är 

möjligt. Tidigare har taxorna avsett hyra för hel bassäng som räknats om till banpriser. Då 

antal banor skiljer sig åt mellan anläggningarna har detta resulterat i olika priser per bana som 

inte går att motivera. Främst är det banpriserna på Eriksdalsbadet som påverkas av 

förändringen. De blir något dyrare. 
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Sophia Granswed (M) yrkar bifall till (M), (FP), (KD) förslag till beslut enligt följande 

 

delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut  

 

därutöver anföra  

 

Vi tycker det är bra att vi nu, tillsammans med Stockholms idrottsförbund och berörda 

specialidrottsförbund, nått fram till en överenskommelse gällande föreningstaxorna på 

prioriterade barn- och ungdomstider.  Alliansens står fast vid vår uppfattning att det är målen i 

det idrottspolitiska programmet som ska styra idrottsnämndens arbete och prioriteringar, 

därför står vi också fast vid att barn- och ungdomsidrotten ska prioriteras på de attraktiva 

kvällstiderna. Syftet med taxeförändringar var dock aldrig att höja intäkterna genom att höja 

avgifterna för föreningarna. Det gör att vi nu är beredda att gå med på den föreslagna 

överenskommelsen som innebär att idrottsrörelsen själv nu tar på sig ansvaret att fördela 

tiderna så att 90 procent av de attraktiva kvällstiderna går till barn- och 

ungdomsverksamheter. Vi menar dock att det är viktigt att uppföljningen är god och vi är inte 

främmande för att åter höja avgifterna längre fram om det visar sig att överenskommelsen inte 

efterlevs.  

 

Vi är dock tveksamma till de föreslagna åtgärderna som syftar till att öka 

försäljningsintäkterna på våra gymanläggningar. De intäktssiffror som nämnden fått ta del av i 

månadsrapporter och delårsbokslutet visar på att nedgången återfinns bland 

kombinationskorten, dvs de kort som förutom simning även inkluderar gym- och 

gruppträning, medan simhallskorten fortsatt ligger på en jämn nivå över tid. Vi ser ett tydligt 

samband mellan det svalnande intresset för kommunala gymkort och ökad konkurrens av 

väldigt många nya kommersiella gym runt om i hela staden. För oss är detta ett tecken på att 

de kommunala gymmen spelat ut sin roll och att idrottsnämnden successivt, genom 

driftsupphandlingar, bör avveckla sina gymverksamheter. Vår uppfattning är att kommunen 

inte ska konkurrera på kommersiellt väl fungerande marknader. Att blunda för detta faktum, 

vilket vänstermajoriteten nu väljer att göra, och istället försöka ta marknadsandelar genom 

subventionerade lockpriser tycker vi är direkt olämpligt för att inte säga juridisk tveksamt.  

 

Att återinföra kampanjpriser, reducerade priser för återtecknande av kort samt återinförandet 

av en rad olika typer av kort som enligt förvaltningen kommer leda till ökade 

administrationskostnader rimmar illa med det faktum att vänstermajoriteten inför detta år 

skrotade indikatorn som mätte administrationens andel av budgeten.  
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Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Reservation 
Sophia Granswed (M) m.fl., Daniele Fava (FP) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

§ 85 

Fullstor idrottshall vid Rödabergsskolan - Inriktningsbeslut 
Dnr 08.01.01/547/2015 

 

 

BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag till ny fullstor idrottshall i 

Rödabergsskolan med en beräknad sammanlagd investeringsutgift om 68 mnkr. Inför 

kommande genomförandebeslut får förvaltningen rätt att av SISAB beställa 

framtagning av de handlingar som behövs för att genomföra projektet.  

 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna hyresavtal med SISAB om cirka 5,5 

mnkr år 1.  

 

 

 

Ärendet 
I innerstaden råder det brist på fullstora idrottshallar. Målet och syftet med projektet är således 

att tillgodose det stora behov av en ny idrottshall som finns i det aktuella området, inte minst 

på grund av den tillväxt som planeras i området, bland annat i Hagastaden.  

 

Målet är att uppföra en fullstor idrottshall som en integrerad del av Rödabergsskolan. 

Idrottshallen kommer att uppföras av SISAB.  

Kostnadskalkylen för idrottshallen uppgår till 68 mnkr. Den självkostnadshyra som 

idrottsnämnden ska betala består av SISAB:s kostnader för kapitalkostnader samt drift och 

underhåll inklusive el, värme, skadegörelse och administration. Hyreskostnaden för en 12-

måndersperiod år 1 uppgår till cirka 5,5 mnkr, varav cirka 4,4 mnkr utgör kapitalkostnader.  

 

 

Utbildningsförvaltningen kommer att hyra idrottshallen under skoltid, under kvällar och 

helger ska hallen hyras ut till idrottsföreningar. I stadsledningskontorets tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsens ekonomiutskott avseende förslag till inriktningsbeslut gällande till- och 

ombyggnad av Rödabergsskolan, uppskattades utbildningsfövaltningens självkostnadshyra för 

en icke fullstor idrottshall till cirka 4,0 mnkr per år. 
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Idrottsnämnden kommer att teckna ett andrahands hyreskontrakt gällande idrottshallen med 

utbildningsnämnden, som täcker självkostnadshyran och driftkostnaden under skoltid.  

 

Förutsatt att projektet inte blir överklagat planeras till- och ombyggnaden av Rödabergsskolan 

att kunna påbörjas i april 2017 och färdigställas i januari 2020. 

 
 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Sophia Granswed (M) m.fl., Daniele Fava (FP) samt Mikael Valier (KD) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: Det är bra att staden identifierat en lämplig yta för ytterligare en 

fullstor hall i innerstaden. Det är också positivt att detta går att samordna med skolans behov 

av idrottsyta.  

 

Även om investeringskostnaden är förhållandevis låg för att vara en fullstor hall i innerstaden 

så ställer vi oss ändå tveksamma till den föreslagna investeringskostnaden på 68 miljoner 

kronor. Det finns ingenting i ärendet som antyder att hallens placeringar kräver omfattande 

sprängningsarbeten eller andra dyra markkostnader. Vi anser därmed att det borde vara 

möjligt att bygga en enklare hallkonstruktion i enlighet med det ärende som gick i 

idrottsnämnden i mars 2013 i syfte att få ner kostnaderna ytterligare. Idrottsnämndens mål bör 

vara att hålla kostnaderna nere, utan att för den delen kompromissa på funktionen, i syfte att 

dels värna skattebetalarnas pengar och samtidigt bygga fler hallar för pengarna.  
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§ 86 

Upprustning av Kristinebergs IP - Utredningsbeslut  
Dnr 324/826-2014 

 

 

BESLUT 
 

1 Idrottsnämnden godkänner redovisat utredningsuppdrag för upprustning av Kristinebergs 

IP. 

 

2 Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av fastighetskontoret beställa framtagning 

av handlingar som underlag för ett kommande inriktningsbeslut till en sammanlagd be-

räknad kostnad om 1,0 mnkr. 

 

Ärendet 

 
Kristinebergs IP anlades 1930-33 och på idrottsplatsen har genom åren många 

friidrottstävlingar och fotbollsmatcher av nationell toppklass ägt rum. Förutom detta används 

idrottsplatsen för träning för såväl friidrott som fotboll samt som träningsanläggning för 

innerstadens skolor. 

 

Under de senaste åren har ett detaljplanearbete pågått för att anlägga ett bussgarage under 

idrottsplatsen vid Kristinebergs IP. Detta arbete är stoppat och inriktningen har ändrats där 

bussgaraget kommer att förläggas på annat ställe. Eftersom stora ingrepp var planerade på 

idrottsplatsen för detta har endast ringa underhållsarbeten genomförts under åren, vilket 

innebär att stora delar av idrottsplatsen är uttjänt och i stort behov av upprustning. I det 

tidigare detaljplanearbetet, med ett planerat SL-garage, har även diskussioner om omdaning 

av Kristinebergs slottspark ingått där detta arbete fortgår och påverkar idrottsplatsen. I 

samband med ny inriktning för detaljplanerna i området behöver nu en ny åtgärdsplan för 

upprustning tas fram. 

 

Befintliga förhållanden 

Kristinebergs IP består av en gräsfotbollsplan med spelarmåtten 105 x 64 meter. I anslutning 

till denna gräsplan finns rundlöparbanor, längdhoppsanläggning med hoppgropar och övriga 

teknikytor för friidrottsutövning. Utmed långsidan finns en huvudläktare som förutom att 

rymma åskådarplatser även rymmer omklädningsrum, teknik- och personalutrymmen samt 

café för anläggningen. Vid sidan av denna läktarbyggnad finns ett måltorn för domare och 

funktionärer.  

 

Fastighetskontoret kommer att ansvara för att ta fram de handlingar som behövs för att gå 

vidare med ett inriktningsbeslut. Idrottsförvaltningen kommer att ansvara för driften av den 

ombyggda anläggningen. 
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

§ 87 

Upprustning av Hammarby IP - genomförandebeslut 
Dnr 312/938-2014 

 

 

BESLUT 
 

1 Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för upprustning av Hammarby IP 

för att klara arenakraven gällande allsvensk damfotboll till en kostnad av cirka 

40 mnkr. Förvaltningen får i uppdrag att beställa framtagning av de handlingar 

som behövs för att genomföra projektet av fastighetskontoret. 

 

2 Ärendet överlämnas till kommunstyrelsens ekonomiutskott för 

hyresmedgivande. 

 

3 Idrottsnämnden ger, efter godkännande i kommunstyrelsens ekonomiutskott, 

förvaltningen i uppdrag att teckna tillägg till nuvarande hyresavtal med 

fastighetskontoret om 2,3 mnkr år 1. 

 

Ärendet 
Fastighetskontoret har på uppdrag av idrottsförvaltningen utrett förutsättningarna för att 

allsvensk damfotboll ska kunna bedrivas på anläggningen Hammarby IP. Utgångspunkten är 

Svenska fotbollförbundets arenamanual enligt senaste utgåvan.  

 

De kostnadskalkyler som är genomförda med programmet som grund ger en bedömd 

investeringskostnad på cirka 40 mnkr.  

Investeringskostnaden inkluderar hittills utfört utrednings-/programarbete. 
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Den preliminära tidsplanen visar att Hammarby IP kan vara anpassad för allsvensk damfotboll 

till kvartal 2, 2016.  

 

Den självkostnadshyra som tillkommer som en följd av investeringen beräknas till 2,3 mnkr 

varav 2,2 mnkr är kapitalkostnader.  

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Sophia Granswed (M) m.fl., Mikael Valier (KD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: Det 

är viktigt att det Stockholm stad tillhandahåller ändamålsenliga idrottsanläggningar för såväl 

elitlag som för breddidrotten. Vi är dock kritiska till Svenska fotbollsförbundets (SvFF) 

arenamanual som ställer orimliga krav på hur kommunerna ska disponera skattemedel för 

idrottsinvesteringar. SvFF motiverar de nya arenakraven med att man vill ha attraktivare 

arenor som närmar sig de internationella kraven. Sedan 2013 har inte mindre än två arenor av 

högsta internationella klass invigts i Stockholms län, varav en, Tele2 Arena, i Stockholms 

stad. SvFF har själva valt att definiera attraktiva arenor utifrån teknik och komfort medan 

många klubbar och föreningar istället definierar en attraktiv arena i termer av en god stämning 

och en välfylld arena. I detta läge hade det varit klädsamt om SvFF hade haft en flexibel 

inställning till kraven på t ex Kanalplan. Hammarbys damer hade under förra säsongen i snitt 

412 besökare per match, inklusive derbymatcher mot bland annat Djurgårdens damer och 

Brommapojkarnas damer. Det är långt ifrån det krav som SvFF har om 800 sittplatser under 

tak och en investering i den storlek som nu föreslås är heller ingenting som föreningen själva 

anser sig ha ett behov av, mer än att de vill ha en godkänd arena att spela sina hemmamatcher 

på.  

 

Bortsett från kostnaden som sådan innebär en prioritering av elitidrottens anläggningar att 

breddidrottsanläggningar får stå tillbaka. Det är en orimlig prioritering av offentliga medel 

och strider mot målen i stadens idrottspolitiska program. Vi förväntar oss att 

vänstermajoriteten – som också står bakom det idrottspolitiska programmet – lever upp till de 

idrottspolitiska målsättningar som det råder politisk enighet kring och framöver prioriterar 

breddidrotten.  

 

Daniele Fava (FP) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Folkpartiet har länge kämpat för en upprustning av Hammarby IP och vi är glada att detta 

beslut nu fattas, lagom till fotbolls-VM. Genom detta projekt, liksom införandet av ryggstöd 
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på Stadion, möjliggör vi förhoppningsvis damallsvenskt spel i staden under överskådlig 

framtid. 

 

För oss är upprustningen av Hammarby IP ett led i en jämställd idrottspolitik som syftar till 

att kvinnor och män, och flickor och pojkar, ska ha samma möjligheter att bedriva såväl 

bredd- som elitidrott.  

 

Vi vill därför starkt betona vikten av att idrottsnämnden använder den upprustade 

anläggningen som ett centrum för flick- och damfotboll i Stockholm. Rätt utnyttjad kommer 

Hammarby IP att bli en tillgång för såväl bredd- som elitverksamheten i Stockholms 

damfotboll. 

 

 

 

§ 88 

Bidrag till Fryshuset - Fritid 
Dnr 04.03/490/2015 

 

 

BESLUT 
 

1. Fryshuset Fritid tilldelas bidrag med 500 000 kronor i enlighet med detta 

tjänsteutlåtande. 

 

2. Förvaltningen ges i uppdrag att teckna överenskommelse med Fryshuset Fritid om att 

bidraget 500 000 kronor ersätter medlemsaktivitetsbidraget. 

 

Ärendet 
Fryshuset Fritid är en förening som erbjuder skateboardåkande barn och ungdomar möjlighet 

att utöva sin idrott. Föreningen huserar i Fryshusets lokaler i Södra Hammarbyhamnen samt i 

en tillbyggnad som har tillfälligt bygglov. Fryshuset Fritid är en av Stockholms stads största 

barn- och ungdomsföreningar. Antalet bidragsberättigade medlemmar har under åren varit 

runt 2 000 stycken. Föreningen har sökt medlemsaktivitetsbidrag för sin verksamhet sedan 

2008 och har i genomsnitt fått 550 000 kronor per år. Innan 2008 fick föreningen ett fast årligt 

stöd på 300 000 kronor. 

 

Skateboard är inte en verksamhet som bedrivs på det traditionella sätt som idrottsrörelsen och 

andra föreningar gjort i decennier, med ledarledda gruppaktiviteter på fasta tider varje vecka. 

Istället bygger en stor del av kulturen inom skateboard på individuell utveckling av 

färdigheter inom ramen för en stor gemenskap. Äldre lär yngre, erfarna lär nybörjare och alla 

skolas in i den sociala struktur som råder för att alla ska kunna åka och trivas i en 

skateanläggning oavsett kunskapsnivå. Hög tolerans och inkludering är riktmärken i den 

strukturen. 

 

Däremot har det inte funnits verksamhetsledare på det sätt som avses i regelverket för 

medlemsaktivitetsbidrag eller i Riksidrottsförbundets regelverk för lokalt aktivitetsstöd 

(LOK-stöd). Föreningen har försökt anpassa verksamheten efter regelverket men menar att 

den då kommer i alltför stor konflikt med grunderna i skateboardkulturen. 
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Förvaltningen har haft konstruktiva samtal med ledningen för Fryshuset Fritid under en längre 

tid. Det råder samsyn kring att det vore lämpligt att hitta ett annat sätt att stödja deras 

verksamhet. Detta ärende är ett förslag på hur verksamheten kan stödjas på ett sätt som bättre 

överensstämmer med idrottsnämndens regler för bidrag till barn- och ungdomsföreningar. 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

§ 89 

Bidrag till Löparakademin 
Dnr 04.01/595/2015 

 

 

BESLUT 
 
idrottsnämnden beviljar Löparakademin ett föreningsbidrag på 475 000 kronor för 

coachinggrupper och Kistaloppet. 

 

därutöver anförs:  

Löparakademins coachinggrupper har varit både lyckosamma och uppskattade. Verksamheten 

når många barn och unga, och riktar in sig mot stadsdelar där den fysiska aktiviteten är lägre 

än i staden som genomsnitt. Vi ser värdet av föreningens arbete, och vill säkerställa en fortsatt 

god utveckling av dess verksamhet.  

 

Vårt mål är att Stockholm ska vara en sammanhållen stad, därför är det viktigt med 

evenemang i hela staden. Kistaloppet skiljer sig från många andra evenemang som anordnas i 

staden med sin lokala anknytning. Det medför att frågor om hälsa och motion exponeras i 

området, inte minst genom dess barn- och ungdomslopp ”lilla kistaloppet”. Att 

löparakademins övriga verksamhet sammanbinds med dessa lopp leder också till positiva 

synergieffekter, som på sikt leder till att idrottsutövningen och motionsutövningen ökar i 

området. 

 

 

Ärendet 
 

Löparakademin har ansökt om 500 000 kronor för Kistaloppet och coachingprogram i 

Hässelby/Vällingby, Rågsved/Hagsätra, Tensta/Rinkeby och Kista/Husby/Akalla. De planerar 

att genomföra fem program i dessa områden under året. Detta ärende behandlar endast 
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coachingprogrammen. Eventuellt bidrag till Kistaloppet behandlas av förvaltningen i enlighet 

med regelverket för evenemangsbidrag. 

 

Coachingprogrammen, som beskrivs närmare i ansökan, syftar till att stärka möjligheterna till 

positiv självutveckling. Det sker genom löpträning, men också genom workshops och 

utbildning. 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Idrottsnämnden beviljar Löparakademin ett föreningsbidrag på 400 000 kronor för 

coachinggrupper i ytterstadsområden. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till majoritetens (S), (V), (MP) förslag till beslut enligt 

följande: 

 

idrottsnämnden beviljar Löparakademin ett föreningsbidrag på 475 000 kronor för 

coachinggrupper och Kistaloppet. 

 

därutöver anföra: 

 

Löparakademins coachinggrupper har varit både lyckosamma och uppskattade. Verksamheten 

når många barn och unga, och riktar in sig mot stadsdelar där den fysiska aktiviteten är lägre 

än i staden som genomsnitt. Vi ser värdet av föreningens arbete, och vill säkerställa en fortsatt 

god utveckling av dess verksamhet.  

 

Vårt mål är att Stockholm ska vara en sammanhållen stad, därför är det viktigt med 

evenemang i hela staden. Kistaloppet skiljer sig från många andra evenemang som anordnas i 

staden med sin lokala anknytning. Det medför att frågor om hälsa och motion exponeras i 

området, inte minst genom dess barn- och ungdomslopp ”lilla kistaloppet”. Att 

löparakademins övriga verksamhet sammanbinds med dessa lopp leder också till positiva 

synergieffekter, som på sikt leder till att idrottsutövningen och motionsutövningen ökar i 

området. 

 

Sophia Granswed (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut för (M), (FP) samt 

(KD) 

 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och idrottsnämnden beslutar enligt  

ordförande Emilia Bjuggren (S) m.fl., Anders Lindell (MP) m.fl. samt Mia Ternlunds (V) 

förslag till beslut. 
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Reservation 
Sophia Granswed (M) m.fl., Daniele Fava (FP) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

§ 90 

Fullstor idrottshall i Hjorthagen 
Dnr 017/300-2013 

 

 

BESLUT 
 

1 Idrottsnämnden fastställer ändringar gentemot tidigare fattat inriktningsbeslut.  

2 Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för byggnation av en ny fullstor 

idrottshall i Hjorthagen, med en beräknad sammanlagd investeringsutgift om 

cirka 115 mnkr. Inför kommande genomförandebeslut får förvaltningen rätt att 

av fastighetskontoret beställa framtagning av de handlingar som behövs för att 

genomföra projektet. 

3 Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna hyresavtal med 

fastighetskontoret om cirka  

7,9 mnkr år 1. 

 

Ärendet 
Inom Stockholms stad råder stor brist på fullstora idrottshallar, i synnerhet i innerstaden. I 

norra innerstaden med knappt 200 000 invånare finns för närvarande endast en fullstor 

idrottshall, Engelbrektshallen, som invigdes hösten 2013. En fullstor idrottshall är en 

idrottshall med godkända spelmått om 20x40 meter för bland annat handboll och innebandy. 

Förutom verksamhetsytan ska hallen innehålla ytor för bågskytte och fäktning samt om-

klädningsrum för aktiva och funktionärer, personalutrymmen, driftförråd, teknikutrymmen 

med mera.  

 

Norra Djurgårdsstaden är i gällande översiktsplan angiven som ett av stadens 

utvecklingsområden. I Norra Djurgårdsstaden planeras en ny stadsdel med cirka 12 000 

bostäder och 30 000 arbetsplatser. I den första utbyggnadsetappen, Hjorthagsområdet, pågår 

för närvarande planering och byggnation av bostäder, arbetsplatser och kommunal service 

med mera. När Hjorthagsområdet är fullt utbyggt beräknas cirka 6 000 lägenheter blandat 

med lokaler för kontor, butiker, kultur och service ha tillkommit.   

 

Stadsbyggnadsnämnden fattade den 7 mars 2013 beslut om en startpromemoria för 

planläggning av del av Norra Djurgårdsstaden som innefattar Hjorthagens idrottsplats, 

omläggning av del av Gasverksvägen, förslag till ny fullstor idrottshall, ny skola med mera. 

Efter genomförda studier om lämplig placering redovisar stadsbyggnadskontoret i sin start-

promemoria om idrottshallen att de topografiska förhållandena på platsen gör att endast ett 

läge norr om idrottsplatsen bedöms som möjligt och lämpligt.  

Hallen föreslogs få en placering i nedsänkt läge så att taket på hallen skulle ligga i ungefär 

samma höjd som befintliga bollplaner på Hjorthagens idrottsplats. En placering av 

idrottshallen på denna plats med direkt närhet till den framtida skolan gör det också möjligt att 
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samutnyttja hallen för skolidrott under skoltid. Därmed planeras inte för någon gymnastiksal i 

området. Den nya skolan planeras för cirka 760 elever. 

 

Stadsbyggnadsnämndens intentioner om att idrottshallens tak ska ligga i nivå med 

fotbollsplanerna på Hjorthagens idrottsplats innebär att hallen delvis skulle bli placerad under 

jord. Stads-byggnadskontorets plansamråd avslutades den 1 juli 2014. Detaljplanen har varit 

ute för granskning under tiden 18 februari-18 mars 2015 och beräknas bli behandlad i stads-

byggnadsnämnden i juni 2015.  

 

Idrottsnämnden fattade den 21 maj 2013 ett utredningsbeslut om byggnation av en fullstor 

idrottshall i Hjorthagen. I beslutet fick idrottsförvaltningen i uppdrag att lämna en 

uppdragsbeställning till fastighetskontoret. Kontoret beställde därefter tillsammans med 

berörda nämnder och bolag en detaljplan av stadsbyggnadskontoret samt tog fram nödvändigt 

underlag inför upprättande av ett gemensamt förslag till inriktningsbeslut. 

 

Den 13 juni 2013 tog exploateringsnämnden beslut om markanvisning för idrottshall inom 

fastigheten Hjorthagen 1:3 och 1:5 enligt exploateringskontorets förslag, och gav kontoret i 

uppdrag att träffa markanvisningsavtal med fastighetskontoret. 

 

Den 27 augusti 2013 togs ett utredningsbeslut i fastighetsnämnden om en idrottshall till en 

utredningskostnad om totalt 3 mnkr, inklusive utredningar om bland annat garage under 

idrottshallen. Genomförda utredningar har visat att dessa objekt inte är lämpliga att uppföra i 

anslutning till idrottshallen.  

 

Under 2014 togs en förvaltningsgemensam programhandling fram för utformning av hallen 

och dess placering, styrt av detaljplan, med en våning i suterräng samt källarvåning som 

resulterade i ett inriktningsförslag som togs i fastighetsnämnden och idrottsnämnden den 17 

februari 2015, med en investeringskostnad om 115 mnkr.  

 

Efter att inriktningsbeslut tagits visade den geotekniska undersökning som gjorts, att 

grundvattennivån i området ligger på +13,5 meter. Färdig gatunivå (Gasverksvägen) kommer 

att hamna på +14,5 meter. Idrottshallen golv kommer enligt planförslaget att hamna på cirka 

+10.0 meter. Detta innebär att hela konstruktionen vill flyta upp till ytan. Det beräknade 

upptrycket har för den föreslagna nedgrävda konstruktionen beräknats till cirka 2 800 ton. För 

att hindra detta måste konstruktionen förankras med förankringsstag i fast berg. De delar av 

byggnadskonstruktionen som ligger undergrundvattennivå kommer också att utsättas för ett 

vattentryck under byggnadens hela livslängd. 

 

Fastighetskontoret ser därför betydande risker förenat med stora kostnader i att låta den 

föreslagna idrottshallen vara nedgrävt Motivet till att gräva ner hallen och placera den mot 

Hjorthagsberget i ett suterrängläge har varit arkitektoniska och för att behålla siktlinjerna i det 

dalstråk i vilket fotbollsplanerna ligger. Detta har också framförts i ett remissvar på 

detaljplaneförslaget över det aktuella området. 

 

Fastighetskontoret har i syfte att värdera de påtalade riskerna, gjort en riskanalys enligt 

stadens projektmodell för stora projekt, SSIP. Sammanlagt 17 risker har identifierats i den 

risklista som tagits fram som underlag för analysen. Trots vidtagna åtgärder kvarstår de flesta 

av de identifierade riskerna kring idrottshallen om den grävs ner. Kontoret har också gjort en 
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försiktig ekonomisk bedömning av kostnaden. I det underlag för inriktningsbeslut som i 

februari 2015 redovisades för fastighetsnämnden och idrottsnämnden, beräknades projektets 

kostnader uppgå till cirka 115 mnkr. Det höga grundvattenståndet var då okänt och föranleder 

ytterligare kostnader för hantera grundläggningen och beräknas till 15 mnkr vilket då skulle 

betyda en total produktionskostnad om 130 mnkr. Av den kostnaden räknar kontoret mycket 

översiktligt med att cirka 25 mnkr kan avser kostnader för förankring, förstärkning och övriga 

åtgärder som är kopplade till att hallen är nergrävd. Bedömning idag utifrån det material som 

finns tillgängligt är att en hall i markplanet med hänsyn tagen till omgivande kulturhistoriskt 

värdefull bebyggelse skulle kunna utföras för cirka 100 mnkr. Den skulle då också vara 

befriad från de risker och därmed kostnader, som en nergrävning innebär.  

 

Fastighetskontoret är inte som blivande ägare och förvaltare beredd att ta på sig de risker som 

är förknippade med en nedgrävning av idrottshallen. Det handlar om ett risktagande under en 

kommande förvaltningsperiod på många år utifrån de förutsättningar som kommit fram under 

pågående projektering.  

 

I det förslag som förordas i detta tjänsteärende lyfts därför idrottshallen en våning i 

förhållande till tidigare inriktningsbeslut. Dock möter en sådan lösning inte stadsbyggnads-

kontorets ambitioner i dess nya detaljplan om att skapa fri sikt från idrottsplatsen/dalgången 

mot gasklockorna. Idrottshallen och idrottsplatsen kommer att lyftas ur pågående 

detaljplanearbete Gasverket västra med mera för att inte sinka tidsplanen för övriga 

verksamheter, bland annat skolbyggnaden. Fastighetskontoret gör dock bedömningen att detta 

inte kommer att få någon påverkan på tidsplanen för byggandet av idrottshallen. Någon yta 

för spontanidrott på hallens tak möjliggörs inte i detta förslag.  

 

Föreliggande förslag innebär att verksamhetslokaler för annat än bollsport, exempelvis 

fäktning, bågskytte och dans kan åstadkommas till samma totalkostnad som tidigare förslag. 

De tillkommande lokalerna utgör ca 440 m², vilket resulterar i en kostnad på 15 mnkr.  

 

Fastighetskontoret kommer att ansvara för att ta fram de handlingar som behövs samt uppföra 

byggnaden. Kontoret kommer även att ansvara för den utvändiga driften och förvaltningen av 

den färdiga byggnaden. Idrottsförvaltningen kommer att ansvara för den invändiga driften och 

förvaltningen.  

 

Under 2012 genomförde idrottsnämnden en omfattande upprustning och modernisering av 

Hjorthagens idrottsplats, som bland annat innefattade anläggande av tre konstgräsfotbolls-

planer, upprustning av befintlig omklädningsbyggnad samt uppförande av ny 

personalbyggnad. Förvaltningen bedömer att Hjorthagens idrottsplats står väl rustad när det 

gäller uteidrott för att kunna ta emot de nya invånarna i Hjorthagsområdet.  

 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren (S) m.fl. Anders Lindell (MP) m.fl. samt Mia Ternlund (V) lämnar följande 

särskilda uttalande:  

I den täta staden är taken på stadens idrottsanläggningar en viktig resurs. Går det att nyttja 

taken för spontanidrott ser vi det som ett mycket positivt inslag. Om det inte är möjligt i detta 

fall med den nya utformningen så är det viktigt att vi ändå kan utnyttja Hjorthagshallens tak 

på ett bra sätt. Det är bra att det nu planeras ett grönt tak med tillhörande solpaneler vilket gör 

att hallens tak kan bidra till att uppfylla grönytefaktor och hållbarhetsmål i Norra 

Djurgårdstaden 

 

Sophia Granswed (M) m.fl. samt Mikael Valier (KD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

 Det är glädjande att majoriteten tagit till sig av de synpunkter som vi framförde i samband 

med det tidigare inriktningsbeslutet och att nedgrävningen av hallen nu till stora delar utgår. 

Vi ser positivt på att ytor för mindre idrotter så som fäktning och dans nu ser ut att bli 

verklighet, detta då vi vet att anläggningsbehovet är stort även för dessa idrotter.  

 

Däremot är vi fortsatt skeptiska till den höga investeringskostnaden. Det är vår absoluta 

uppfattning att det går att få ner kostnaderna ytterligare genom att bygga enklare 

hallkonstruktioner i enlighet med det ärende som gick i drotts- och fastighetsnämnden i mars 

2013. Genom att hålla investeringskostnaderna nere kan både vi värna skattebetalarnas pengar 

och samtidigt bygga fler hallar för pengarna. Något som stockholmarna starkt efterfrågar.  

 

Slutligen är vi tveksamma till att lyfta ur den planerade idrottshallen ur det nu pågående 

detaljplanearbetet då vi bedömer att det riskerar att försena hallen ytterligare.  

 

 

 

 

§ 91 

Svar på skrivelse om Högdalens skatepark 
Dnr 01.06/442/2015 

 

 

BESLUT 
 

Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

Ärendet 
Emilia Bjuggren (S), Anders Lindell (MP) och Mia Ternlund (V) har i en skrivelse till 

idrottsnämnden ställt ett antal frågor om Högdalens skatepark (bilaga 1).  

Skribenterna ställer ett antal frågor till förvaltningen angående skateanläggningen: 
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- Hur många nyttjar Högdalens skatepark och hur nöjda är besökarna? 

- Hur ser könsfördelningen ut idag och finns det förslag på åtgärder som kan göras för 

att uppnå en jämnare könsbalans? 

- Vilka förutsättningar finns för att bygga ut parken i enlighet med de ursprungliga 

intentionerna och vad skulle kostnaden för detta bli? 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Mikael Valier (KD) yrkar bifall till kristdemokraternas förslag till beslut enligt följande: 

  

 

återremittitera ärendet  

uppdra åt förvaltningen att återkomma med ett nytt svar som ger ett bättre beslutsunderlag.  

därutöver anföra 

 

Kristdemokraterna är i grunden mycket positiva till att detta ärende är uppe på agendan, och 

har stora förhoppningar om att majoriteten har ett ärligt uppsåt att utreda hur dagssituationen 

ser ut och på vilket sätt man skall kunna tillmötesgå Stockholms skateboardåkares starka 

behov av, och önskemål om, att färdigställa skateparken i Högdalen. En process vi gärna är 

del av. 

 

Jag utgår ifrån att frågeställarna ville ha svar som skulle leda till ett bättre beslutsunderlag än 

man såg sig ha. Det gör tyvärr inte det här svaret från förvaltningen. 

Anläggningen i Högdalen avsågs från början att ligga mellan kullarna vid Högdalstopparna. 

Av kostnadsskäl flyttades den sedan till triangeln nedanför Högdalen Centrum. Beslutet 

motiverade av att pengarna då skulle räcka till en ännu bättre skatepark. 

Av logistikskäl började man bygga från övre nordöstra hörnet och byggde sig neråt. 

När två delar av parken var klara tog pengarna slut, trots att hela parken skulle ingå i 

budgeten. Flytten ledde alltså inte till en bättre park, utan till en halvfärdig. 

Det innebär att den absolut viktigaste delen av parken, streetdelen, som absolut flest åkare 

utövar inte ens blev påbörjad. 

Staden och alla som varit inblandade i processen från början möter förståeligt nog en massiv 

kritik och förståelsen för att den mest efterlängtade delen inte finns är helt obefintlig. 

 

Sedan skateboard 2014 blev medlemmar i Riksidrottsförbundet har mycket förändrats. Nu 

pågår mycket aktiviteter för att stärka lokala föreningar. Det pågår ett mycket aktivt 

jämställdhetsarbete och mycket energi läggs på att locka fler tjejer och kvinnor att åka 

skateboard. Det är helt enkelt inte samma värld som 2010 eller 2013. 

 



Sida 20 av 24 

 

En överväldigande majoritet av partierna i stadshuset gav ett självklart ja på enkätfrågan före 

valet om man avsåg att bygga klart skateparken i Högdalen. Bland annat frågeställarnas egna 

partier. Jag vill tro att den intentionen finns kvar.  

 

För att kunna färdigställa parken behövs en kreativ dialog med utövarna och betydligt mer 

detaljerade svar på de ställda frågorna än vi nu fått.  

 

Svaren från förvaltningen ger helt enkelt inte ett tillräckligt underlag att gå vidare med. 

 

 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och fann först majoritet för att 

ärendet ej skall återremitteras. 

 

Hon fann därefter att idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

 

§ 92 

Revisionens årsrapport 2014 för idrottsnämnden - yttrande över 
stadsrevisionens rapport nr. 21 2015 
Dnr 01.04/471/2015 

 

 

BESLUT 
 
Som yttrande över rapporten hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
Idrottsnämnden har mottagit stadsrevisionens årsrapport för idrottsnämndens verksamhet 

under 2014. Yttrande från idrottsnämnden över årsrapporten ska lämnas senast den 30 juni 

2015. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 93 

Rättegångsfullmakt för stadsledningskontorets juridiska avdelning 
Dnr 01/03/605/2015 

 

 

BESLUT 
 
En rättegångsfullmakt utfärdas för stadsledningskontorets juridiska avdelning med den i 

utlåtandet angivna lydelsen. 

 

Ärendet 

Idrottsnämnden beslutade 21 oktober 2010 att utfärda en rättegångsfullmakt för 

stadsledningskontorets juridiska avdelning. På grund av att personella förändringar ägt 

rum inom juridiska avdelningen, önskar de nu en ny fullmakt med följande lydelse. 

 
RÄTTEGÅNGSFULLMAKT 

Fullmakt för stadsjurist Catharina Gyllencreutz samt vice stadsjuristerna Kristina 

Westerlind och Hans Altsjö att var för sig företräda Stockholms kommun inom nämndens 

förvaltningsområde. Med undantag för rätt att motta delgivning av stämningar äger ombud 

den behörighet som anges i rättegångsbalken 12 kap 14 § första stycket. Ombud äger 

dessutom att på nämndens vägnar uppbära, motta och kvittera nämnden tillkommande 

medel och handlingar, att förordna annan i sitt ställe samt i övrigt vid alla de tillfällen, då 

Stockholms kommuns rätt inom nämndens förvaltningsområde kan vara ifråga, densamma 

iakttaga och bevaka. 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 94 

Anläggande av ett 9-spels konstgräsfotbollsplan på Olovslunds BP 
Genomförandebeslut 
Dnr 08.03.01/286/2015 

 

 

BESLUT 
 

1 Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för anläggande av ett 9-spels 

konstgräsfotbollsplan på Olovlunds BP, till en beräknad sammanlagd investeringsutgift 

om cirka 11 mnkr som förvaltningen beställer av fastighetskontoret för utförande.  

2 Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att teckna tillägg till nuvarande hyresavtal 

med fastighetskontoret om 1,0 mnkr år 1. 

Ärendet 
Fastighetskontoret ska enligt uppdragsbeställning från idrottsförvaltningen svara för 

anläggande av ett 9-spels konstgräsfotbollsplan på samma plats som grusplanen är belägen 

idag. 

 

Projektet för att anlägga en 9-spelsplan på Olovlunds BP ingår i flerårsprogrammet för 2015-

2016. Den tillkommande hyreskostnaden för idrottsnämnden bedöms börja gälla från och med 

andra halvåret 2016. Finansiering sker med avsatta medel i idrottsnämndens plan för 

investeringar i idrottsanläggningar för aktuell period. 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 95A 
Information och övriga frågor - anmälan av inkomna skrivelser 
 - Anmälan av skrivelse från (M), (FP), (KD), (C) 

 

Beslut  
 
Idrottsnämnden beslutar att lämna skrivelsen till förvaltningen för beredning 

 

Gymverksamheten i Åkeshov sim- och idrottshall   

 

Nyligen besökte idrottsnämnden den nyrenoverade och utbyggda simhallen i Sundbyberg. Det 

var ett intressant besök som gav många idéer och tankar som kan vara bra att ha med sig inför 

de simhallsrenoveringar som Stockholms stad står inför de närmaste åren.  

 

Bland annat noterade att socialdemokratiskt styrda Sundbyberg kommun beslutat att lägga ut 

gymverksamheten i anläggningen på entreprenad och att det hade fungerat väl.  

 

De hade lyckats hitta lösningar som innebar att kommunen och den privata aktören kan 

samsas på gemensamhetsytor som omklädningsrum och duschar, något som tidigare anförts 

som ett hinder för gymupphandlingar i Stockholms stad. Den kommersiella aktören 

upphandlades och kontrakterades under byggtiden vilket gjorde att de själva hade möjlighet 

att utforma lokalerna och verksamheten enligt de önskemål som de själva hade. Detta är 

betydligt enklare och mer attraktivt än att ta över befintliga lokaler med befintlig utrustning.  

 

Mot bakgrund av detta samt att Stockholms stad sedan ett tag tillbaka har vikande intäkter 

från gym- och gruppträningsverksamheterna till följd av att konkurrensen från kommersiella 

gym ökat så anser vi att Stockholms stad bör följa Sundbyberg kommuns exempel. Nyligen 

togs första spadtaget för Åkeshov sim- och idrottshall och inom några år kommer såväl 

Forsgrénska badet som simhallarna i Vällingby och Västertorp att behöva renoveras. Detta ger 

staden ett gyllene tillfälle att lägga ut gymverksamheterna på entreprenad och samtidigt låta 

dessa aktörer vara med och utforma anläggningarna enligt sina egna önskemål. Förutom att 

det finns möjligheter att utveckla befintliga verksamheter så anser vi att kommunen inte ska 

konkurrera på kommersiellt fungerande marknader, vilket vi anser att gym- och 

gruppträningsmarknaden faktiskt är.  

Mot bakgrund av detta önskar vi svar på följande frågor:  

 

1. Finns det några planer på att upphandla gymverksamheterna i Åkeshov sim- och 

idrottshall inför det att anläggningen tas åter i drift?  

 

2. Finns det några planer på att upphandla gymverksamheterna i någon av de andra sim- 

och idrottshallarna som inför omfattande renoveringar de närmaste åren?  

 

Sophia Granswed m.fl. (M)   Daniele Fava m.fl. (FP) 

 

Mikael Valier (KD)   Mathias Mellgren (C)  
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Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar att skrivelsen lämnas till förvaltningen för beredning 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt Emilia Bjuggrens (S) förslag till beslut. 

 

§ 95B 
Information och övriga frågor 
 
Daniel Fava (FP) hade två frågor: 

 

1. Gällande Zinkenstams IP från friidrottsföreningen Linnea om löparbanornas 

renovering och framtid samt om dialog om utformning förts med berörda föreningar. 

 

Frågan besvarades av avdelningschef Kersti Ruthström med att dessa kommer att 

renoveras, troligen under sommaren/hösten 2015 och att normalt sett sker alltid en 

dialog med berörda föreningar men hon återkommer specifikt med hur dialog förts just 

i detta sammanhang. 

 

2. Hur går dialogen med Alviks Basket och Åkeshovshallen utifrån den skrivelse Daniel 

Fava (FP) ställt tidigare? 

 

Frågan besvarades av avdelningschef Robert Sköld med att ett möte hållits nyligen 

med Alviks basket och man har kommit överens på alla punkter utom en som gäller ett 

önskemål om ett föreningsgym där man i nuläget inte kan tillgodose det önskemålet 

men att om möjlighet/plats finns så skall man försöka tillgodose det önskemålet. 

----------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Information från förvaltningsdirektör Olof Öhman - han informerade om 

Nälstabadet och det tält som under ombyggnationen av Åkeshovs sim och idrottshall 

satts upp. Det kommer att vara ett maxantal på antalet badande i tältet av 

brandsäkerhetsskäl – vidare kommer man inte kunna erbjuda normal toalettstandard 

utan det blir s.k. ”bajamajor”. Bl.a. av dessa skäl har Olof Öhman på delegation fattat 

beslut om en nedsättning av avgiften.  

 

Han informerade också om att effektuering just nu sker av beslutet från förra året om 

nya principer för fördelning av tider. Detta kommer att slå olika för vissa idrotter. En 

del gynnas andra kommer att få vissa försämringar. 

 

En evenemangslista är utdelad, vidare har en inbjudan gått ut till Stockholm Bauhaus 

Atletics(f.d. DN galan) Nya inbjudningar kommer också att skickas ut.  

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Då inga övriga frågor eller information fanns så avslutade ordföranden Emilia 

Bjuggren (S) sammanträdet kl. 17:51 med att önska alla i nämnden samt alla 

medarbetare en skön sommar! 


